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Kvandal Helge

Fra: Ingrid Melve [ingrid.melve@uninett.no]
Sendt: 20. august 2007 15:14
Til: Postmottak FAD
Emne: Høring om forvaltningsstandarder

Uninett stiller seg bak forslaget om innføring av OpenDocument som 
utvekslingsstandard for tekstbehandlingsdokumenter, bruk av PDF og 
standardisering på UTF8 som foreslått i innstillingen.

OpenDocument er et åpent standardisert format som er i økende bruk i 
undervisningssektoren.  Vi ser ikke umiddelbart negative økonomiske 
eller administrative følger av å innføre OpenDocument, utover at det i 
en periode vil måtte være programvare som håndterer både OpenDocument og 
dagens de-facto standarder av Microsoft-definerte formater.

Standardisering på bruk av PDF slik dette er skissert i dokumentet 
innebærer en formalisering av dagens bruk, og har ingen større 
konsekvenser.  For brukere som har programvare som ikke støtter 
PDF-generering, må dette anskaffes og installeres dersom disse brukerene 
skal publisere dokumenter.  Produksjon og publisering av dokumenter må 
sees i sammenheng, og her har vi ingen overgripende analyser for 
kostnader i utdanningssektoren.

Innføring av ISO/IEC 10646 representert ved UTF8 som obligatorisk 
standard vil lette arbeidet med sammenkobling av IT-systemer der 
webtjenester gjenbrukes i ulike sammenhenger.  Dette er en endring som 
er påkrevd for å gi god støtte til minoritetsspråk, og en god løsning 
også for norsk og samisk.  En hver endring i tegnsett og koding tar tid 
og medfører kostnader, men spares inn av enklere grensesnitt og bedre 
samspill mellom IT-systemene. Kravet knyttet til utveksling for web, mot 
registre og for annen utveksling er viktig for samspill og utforming av 
informasjon.  Vi ser ikke behov for standardisering av interne 
registerformat, men at det er et godt råd å legge til rette for ISO 
10646 representert med UTF8.

Uninett støtter kartleggingen av eksisterende standarders innstilling om 
at NOSIP er utdatert og at denne bør fjernes på en ryddig måte. 
Kravspesifikasjon for PKI i offentlig sektor må sees i sammenheng med 
arbeidet knyttet til eID og e-signatur, arbeidet knyttet til 
Folkeregisterets fødselsnummer og diskusjon rundt SEID som 
kravspesifikasjonen viser til, slik at det bør være en åpning for 
revisjon av standarden.  Oversiktens nr 147, Aktivere applets hos 
ansatte i offentlige virksomheter, er såvidt knapt beskrevet  at dette 
ikke kan vurderes.

Arbeidet med en referansekatalog er viktig for utdanningssektoren, og 
Uninett er svært positive til arbeidet som er satt igang.  Utkastet i 
denne høringen er såvidt uferdig at det er vanskelig å kommentere før 
kartleggingskriteriene er på plass.  Vi savner blant annet en diskusjon 
rundt sektorinterne standarder, som for eksempel e-læringsstandarder, og 
vi savner kriterier for hvilke standarder som skal være med i 
kartleggingen. Det er uheldig at listen som er utarbeidet blander sammen 
standarder, spesifikasjoner og organisatoriske initativ.
Det danske arbeidet med standardkatalog http://standarder.oio.dk/Dansk/ 
er inspirasjon til videre arbeid på feltet, og vi imøteser arbeidet med 
kartlegging og utvelging av standarder.

SAML 2.0 er en viktig standard som bør vurderes innført i forvaltningen, 
både MinSide og Feide har tatt denne i bruk. Standardiseringsarbeidet 
internasjonalt bør styrkes fra Norges side, det er en svakhet at få 
norske aktører deltar.

Hilsen,
Ingrid Melve
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